
PROTOKÓŁ NR 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Dąbrowie Białostockiej  

w dniu 15 września 2022  roku 

 

 Posiedzeniu przewodniczył Mateusz Adaszczyk – Przewodniczący Komisji 

Gospodarczo - Finansowej. 

 Obecność składów osobowych Komisji zgodnie z listą załączoną do protokółu. Osoby 

biorące udział w posiedzeniu przedstawia lista dołączona do protokółu. 

Przewodniczący posiedzenia powitał zebranych i zapoznał z tematyką posiedzenia, 

która wynika z porządku obrad XL sesji Rady Miejskiej, który przedstawia się następująco: 

 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 

roku. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Dąbrowie Białostockiej, 

b) zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu (seria A13, B13,…), 

c) zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu (seria C19, A18, …), 

d) zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

e) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Dąbrowa Białostocka na lata 2022 – 2030, 

f) zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Dąbrowa Białostocka, 

g) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych i nauczycieli przedszkola i innych 

placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-

letnie i dzieci młodsze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Dąbrowa Białostocka 

3. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący posiedzenia: chciałbym abyśmy radni na dzisiejszym posiedzeniu 

komisji przeanalizowali zmiany do statutu Związku Powiatowo – Gminnego Dębina.  

 

Do punktu 1. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze omówiła Skarbnik Gminy Joanna 

Ryszkiewicz.  

Przewodniczący posiedzenia: na jaki dzień wyliczana jest dotacja dla szkół 

stowarzyszeniowych? 

Skarbnik: na dzień 30 września. Wypłata dotacji związana jest ze sprawozdaniami 

miesięcznymi na poszczególne dziecko. W ramach tego zadania mamy zabezpieczone 3 mln 

zł.  W I półroczu w ramach funduszu sołeckiego wydatkowano ok. 160 tys. zł, a w planie 

mamy 600 tys. na potwierdzenie prawidłowości wykonania budżetu mamy pozytywna opinię 

RIO. Ogólnie wykonanie budżetu za I półrocze jest zadowalające.  

 

Przewodniczący posiedzenia Mateusz Adaszczyk: na posiedzenie komisji przybył 

Starosta Piotr Rećko, celem omówienia zmian w statucie Związku Powiatowo Gminnego 



„Dębina”. Zmiany mają dotyczyć składek członkowskich, postania Spółki oraz 

zagospodarowania mienia nabytego przez związek. Wynika z zapisu, że majątek związku po 

zakończeniu jego działalności przechodzi na własność powiatu. Dotyczy realizowanych 

inwestycji.  

Starosta: mieliśmy spotkanie nieformalne, na którym nie można było podjąć 

ostatecznych decyzji. Chcemy poznać stanowisko państwa w tej kwestii. Nigdy nie było 

robionych tak istotnych inwestycji ani robót na terenie powiatu sokólskiego czyli ul. 

Tysiąclecia i droga do Różanegostoku. Nie widzę zagrożenia dla realizacji inwestycji.  

- droga w Kamiennej przy wiadukcie – na pewno na 100 % mamy całość 

finansowania. My dotrzymujemy słowa, mamy pozyskane pieniądze z polskiego ładu i 

funduszu dróg samorządowych. Pozyskujemy środki dla związku, ale nigdy ze stratą dla 

gminy. Powinniśmy realizować nasze marzenia jak np. droga Harasimowicze czy 

Wroczyńszczyzna. Bez działania Związku inwestycje nie mogły być realizowane, połączenie 

wszystkich inwestycji razem daje nam ok. 80 mln na zadania. Powiat sokólski musi przejąć 

całość odpowiedzialności za realizację zadań, bierzemy na siebie ryzyko organizacyjne, 

gospodarcze i finansowe. Będziemy dysponować składnikami majątkowymi. Zadania robione 

są z bardzo wysokim standardem. Jeżeli nie wykonamy tego w formule, o której mówię to nie 

wykonamy zadania i będziemy musieli zwrócić pieniądze. Jeżeli ktoś chce to wszystko 

prowadzić to chętnie przekażemy. Proszę o przegłosowanie mojej energii, która jest potrzebna 

do realizacji zadań.  

Przewodniczący posiedzenia: pan Starosta nie mówi o wszystkich inwestycjach. 

Starosta: wiem o tym, pamiętam co obiecałem.  

Przewodniczący Rady: czy była wymieniana we wniosku droga Zwierzyniec – 

Kuderewszczyzna? 

Starosta: była wymieniona, zobaczymy czy będzie na wkład własny do tej drogi. Nie 

ukrywam, że mamy w planach pozyskanie środków na wodny szlak komunikacyjny od 

Biebrzy do Augustowa. Powstanie punkt spławiania tratw, kajaków, arboretum górnej 

Biebrzy, infrastruktura noclegowa. 

Przewodniczący posiedzenia: wróćmy do zapisów statutu, niemniej zgadzam się z 

planowanymi inwestycjami bo mamy wspólne cele działania. Moje obawy związane są ze 

standardem dróg, bo zdarzały się sytuacje gdzie drogi robiono na odwal. Mamy 8 km dróg do 

wykonania i na to 17 mln zł, z czego wychodzi prawie 2 mln za 1 km. Nas na takie inwestycje 

nie stać.  Co w sytuacji, gdy będziemy realizować zadania poprzez powołaną spółkę? 

Będziemy okrajać koszty czy  inaczej realizować?  

Starosta: wszystko będzie obwarowane gwarancją, nikt nie będzie robił zadania 

niezgodnego ze standardami. Chcemy aby inwestycje drogowe były wykonane w sposób 

należyty.  

Przewodniczący posiedzenia: proszę nie traktować naszych słów jako tego, ze 

jesteśmy przeciwni Związkowi.  

Starosta: wiele okolicznych powiatów bierze z nas przykład i zakładają związki. Nie 

traktujmy go jako coś gorszego, ale dzięki niemu możemy realizować inwestycje. Zapisy w 

statucie ujęto na poczet gwarancji. Zadania Spółki będą tożsame z zadaniami Związku.   

Przewodniczący posiedzenia: planowana jest nawierzchnia tzw. Nakrapiana, co 

stanowi 1/3 kosztów inwestycji. Nam jednak zależy aby inwestycja była wykona nie tą 

metoda tylko zgodnie ze standardami.  

Radny Gładczuk: cieszę się, że usłyszałem słowa odnośnie tego, że drogi będą 

wykonane zgodnie ze standardami. Jak postanie Spółka nie iść w kierunku, że oszczędności 

przeważają nad jakością wykonania prac. Jak ktoś ma zarobić, to niech zarobi powiat aby 

tylko każdy był zadowolony. Gdyby nie powstał związek nie realizowano by zaplanowanych 

inwestycji. 



Radna Adamowicz: dobrze, że jest nadzieja na powstanie drogi w Kamiennej od 

zakrętu do mostu. Były głosy od mieszkańców, że w tym miejscu było kiedyś kąpielisko. 

Fajnie aby powstało na nowo, bo w naszym rejonie nie mamy nic.  

Starosta: chcemy przywrócić kąpielisko. Jak Burmistrz wyrazi zgodę na 

zagospodarowanie działki gminnej to zaczniemy działać. Bardzo nam zależy aby stworzyć 

taką infrastrukturę, która pokaże piękno rzeki Biebrza.  

Radny Jedliński: teraz wnioskujecie zmiany do statutu, dlaczego nie było omawianych 

zapisów w wersji pierwotnej statutu? 

Starosta: gonił nas czas, a sami wiecie że dyskusje nad powstaniem związku były 

pełne wątpliwości.  

Radny Jedliński: na jakim etapie Gmina ma wgląd w realizację inwestycji? Niepokoi 

mnie fakt, kto będzie decydować w jakiej formie czy technologii ma być realizowane zadanie. 

Gmina powinna mieć taki sam wpływ na to jak powiat.  

Starosta: gmina jest pełnoprawnym partnerem, ma prawo głosu i działania. Za każdym 

razem będziemy pytać waszych reprezentantów o konkrety. Ustaliliśmy na spotykaniu w 

Suchowoli jakie drogi będziemy realizować, na jakich odcinkach i w jakim standardzie. 

Macie swoich przedstawicieli w zarządzie.  

Radny Jedliński: jakiego rodzaju wpływ ma Gmina na realizację inwestycji, które są 

waszą własnością? Urząd raczej zostaje postawiony przed faktem dokonanym, bo w Sokółce 

wszytko załatwiacie.  

Starosta: są spotkania nieformalne, głosujecie na sesji. Wykonanie nawierzchni musi 

być zaakceptowane przez zarząd.  

Radny Hawrylik: w Związku powołana zostanie spółka, która będzie odpowiedzialna 

za realizację zadań. Nie wiadomo, czy spółka będzie chciała słuchać kogokolwiek. Będzie 

decydował zarząd spółki. 

Starosta: tak, a kto ma odpowiadać?  

Radny Hawrylik: no pan. Chodzi o to, że niw związek odpowiada tylko spółka która 

zostanie powołana.  

Starosta: powiem tak, niech pan sobie zerknie, patrzę na Agnieszkę Poważa piękną 

kobietę i mądrą. I jak tak patrzę na nią to widzę Roberta Rybińskiego, który jest prezesem 

spółki.  

Radny Hawrylik: to nie ma związku. 

Starosta: spójrzmy na to tak, Pan Gajlewicz zwołuje Radę Nadzorczą, na której 

podejmuje uchwałę o odwołaniu Roberta Rybińskiego z funkcji Prezesa Zarządu. 

Przedstawiam sytuację na państwa podwórku. Odwołanie ze stosunku pracy to 

skomplikowana sprawa. Długo można w sądzie udowadniać, że pracuje w sposób 

nienależyty. Przy Prezesie zarządu spółki z o.o. to jest jedna decyzja jednego człowieka. Ja 

odwołałem jednego prezesa czy dwóch, tj. prezesa MPWiK w Sokółce, który jest 

Przewodniczącym Rady Nadzorczej. Proszę mi wierzyć, po prostu podejmujemy uchwałę, 

podnosimy rękę, wrzucamy do KRS pakujemy pudełko i do widzenia. Tak działa/mówi 

właściciel. 

Radny Truchanowicz: cieszę się, że część inwestycji jest w moim okręgu wyborczym. 

Nie ma obawy, że drogi zostaną dobrze wykonane bo są własnością powiatu. Uważam, że 

jedne z najgorszych.  

Sołtys Karaś: wspominał pan, że są jakieś nieformalne spotkania organizowane przez 

Radnych. Jak w naszym powiecie wygląda samorządność i demokracja.  

Starosta: łapanie za słowa, przyznaję że użyłem niewłaściwego słowa mówiąc o 

nieformalnych spotkaniach, są to raczej konsultacje z przedstawicielami gminy. Nie mają one 

takiego charakteru, że próbujemy wypracować coś pod stołem. 

 



Do punktu 2. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Dąbrowie Białostockiej 

 Projekt uchwały przedstawiła Kierownik MOPS Agnieszka Poważa. Zmiana w 

statucie związana jest z realizacją przez MOPS nowego zadania „dodatek węglowy”.  

 Radny Jedliński: środki na to zadanie zostały wprowadzone do budżetu, ale ich nie 

mamy fizycznie. 

 Skarbnik: gdybyśmy zadania nie wprowadzili do budżetu, to po otrzymaniu środków 

nie moglibyśmy ich wydatkować.  

 Kierownik MOPS: co do terminów przekazania gminom pieniędzy na wypłatę 

dodatków węglowych są różne głosy.  

 Radny Jedliński: jaka jest skala nieprawidłowości w złożonych wnioskach? 

 Kierownik MOPS: trudno powiedzieć, wnioski staramy się weryfikować na bieżąco. 

Najpierw wybieramy te które nie budzą żadnych wątpliwości, a pozostałe z 

nieprawidłowościami są sprawdzane.  

 

Posiedzenie komisji opuścili Radni: Owsiejko, Hajkowski, Bałdowski. 

 

 Przewodniczący posiedzenia: my jako rada w tym nie pomożemy, ale za tę pracę 

należy się wam odpowiednia rekompensata, za poradzenie sobie z chaosem jaki powstaje.  

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za 

pozytywnym zaopiniowaniem głosowało 10 Radnych. 

 Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie. 

 

b) zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu (seria A13, B13,…), 

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Przesuwamy spłatę obligacji o 2 lata 

(seria z 2013 r.). po rozmowach z bankiem ustaliliśmy takie zapisy jakie ujęto w uchwałach. 

Podstawa prawna była opiniowana przez Panią Mecenas.  

 Radny Jedliński: czym jest spowodowany ten projekt uchwały i co za sobą niesie? 

 Skarbnik: niestety w tym roku nasze wydatki są duże i nie starczy nam planu na 

wszystko, a spłata odsetek w tym roku też jest duża. Przesuwamy 750 tys. zł do spłaty na 

kolejny rok. Pozytywną rzeczą przesunięcia spłaty obligacji jest fakt, że nie zadłużamy gminy 

jeszcze bardziej. Spłata odsetek na przyszły rok będzie nas kosztować 1,5 mln zł. Jest to nasza 

deska ratunku, bo nie będziemy szukać środków do spłaty.  

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za 

pozytywnym zaopiniowaniem głosowało 10 Radnych. 

 Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie. 

 

c) zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu (seria C19, A18, …), 

Skarbnik Gminy: seria z 2022 roku będzie spłacona w 2032 r., a seria z 2023 roku w 

2031. Sytuacja podobna jak w poprzedniej uchwale.  

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za 

pozytywnym zaopiniowaniem głosowało 11 Radnych. Projekt uchwały został zaopiniowany 

jednogłośnie. 

 

Posiedzenie komisji opuścił Radny Sanik. 

 



d) zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

 Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały.  

 Przewodniczący posiedzenia: proszę o wyjaśnienie czego dotyczą nowe 

wprowadzone zmiany? 

 Skarbnik: zadania inwestycyjne dotyczą wodociągu i kanalizacji na ul. Tysiąclecia. 

Nasza spółka ma możliwość odzyskania podatku VAT, bo dofinansowanie otrzymujemy w 

kwocie brutto a powinno być w netto. Dochody i wydatki powinny się równać, jednak mamy 

różnicę co ujmujemy w rozchodach. 

 Radny Jedliński: proszę o wyjaśnienie, bo w nowym projekcie uchwały który dzisiaj 

otrzymaliśmy mam zwiększenie na targowisko. 

 Skarbnik: w załączniku inwestycyjnym rozdział 616 nie mamy środków własnych 

budżetowych, środki w kwocie 91 tys. zł z roku poprzedniego wykorzystaliśmy. Zdejmujemy 

wkład własny na kanalizację w ul. Gen. Sulika i dokładamy do kanalizacji na ul. Tysiąclecia, 

Plac Kościuszki i w Różanymstoku. Targowica została wprowadzona do budżetu w tym roku, 

jeżeli nie wykorzystamy wszystkich środków to pójdzie na niewygasy.  

 Burmistrz: po przetargu wyłoniono wykonawcę, ale brakowało nam środków w 

budżecie to zwiększyliśmy. Kolejne przesunięcie środków na zadanie zagospodarowanie 

terenu wokół nowego DK.  

Mamy w planie jeszcze dużo przetargów do ogłoszenia: na drogi Jasionówka kol. (wydanie 

zaświadczenia), Kirejewszczyzna (ZRID), Reszkowce (pozwolenie). 

- końcowa ocena wniosku do PROW na drogi: Grzebienie, Wroczyńszczyzna, Sławno – 

Jałówka. Realizacja zadań planowana jest na przyszły rok. Przygotowujemy się do złożenia 

wniosku na drogę Łozowo – Nowinka. 

- wniosek na stadion przeszedł przez program szacunkowy. Kwota zadania wzrosła 2 mln 600 

tys. zł. 50 % środków mamy z programu „Sportowa Polska”. Jest to duża inwestycja, która 

kompleksowo załatwi sprawę stadionu. 

- złożyliśmy wniosek do Centrum Europejskich Projektów o dofinansowanie na remont 

„miasteczka ruchu drogowego”. W sierpniu otrzymaliśmy informację, że wniosek został 

zaakceptowany ale musieliśmy dokonać kilku poprawek. Mamy już informację, ze wniosek 

otrzymał dofinansowanie na kwotę 350 tys. zł, nasz wkład to 52 tys. zł. W końcu teren będzie 

zagospodarowany i znikną wrony z centrum miasta. Wycięte zostaną stare drzewa i 

nasadzone nowe. 

Ogólnie inwestycji na terenie gminy mamy bardzo dużo, nasze wydatki sięgają 75 mln zł. 

Staramy się pozyskiwać jak najwięcej środków zewnętrznych i wykonać jak najwięcej zadań. 

Przy spłacie odsetek w jednym roku (ok. 3 mln zł) może nadwerężyć znacznie budżet. 

Dlatego warto przesunąć spłatę obligacji w czasie i nie zadłużać się.   

 Skarbnik: w pkt. 6 objaśnień dokonano przeniesienia pomiędzy paragrafami i 

zgodnie z przepisami wyodrębniono wydatki niewykorzystane w gospodarce odpadami i 

alkoholówce. 

 Radny Jedliński: czy w tym punkcie  jest prawidłowy zapis, bo chyba brakuje 

jednego zera.   

 Skarbnik: rzeczywiście powstał błąd. Mamy 685 tys. z odsetek do spłaty, a w 

ubiegłych latach wynosiło to 214 tys. zł.  

 

Na posiedzenie komisji wrócili Radni: Owsiejko, Hajkowski, Bałdowski. 

 

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za 

pozytywnym zaopiniowaniem głosowało 13 Radnych. Projekt uchwały został zaopiniowany 

jednogłośnie. 

 



e) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Dąbrowa Białostocka na lata 2022 – 2030 

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Podejmujemy nową uchwałę z 

przedłużonym okresem spłaty obligacji, czyli na lata 2022 – 2032. Dokonano zmian w 

załączniku Nr 2. Na str. 7 wpisano nowe spłaty. Dodam, ze wpływające do budżetu podatki 

nie pokrywają naszych wydatków bieżących.  

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za 

pozytywnym zaopiniowaniem głosowało 13 Radnych. Projekt uchwały został zaopiniowany 

jednogłośnie. 

 

f) zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Dąbrowa 

Białostocka 
 Sekretarz Gminy Leszek Kiejko przedstawił projekt uchwały. Zmieniamy w 

uchwale zapisy, które zostały wskazane (rozpisanie polityki oświatowej oraz dodanie funkcji 

mentora wraz ze stawką – 100 zł). 

 

Posiedzenie komisji opuścił Radny Gładczuk.  

 

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za 

pozytywnym zaopiniowaniem głosowało 12 Radnych. Projekt uchwały został zaopiniowany 

jednogłośnie. 

 

g) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, 

doradców zawodowych i nauczycieli przedszkola i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Dąbrowa 

Białostocka 
 Sekretarz Gminy Leszek Kiejko przedstawił projekt uchwały. Była już podjęta 

uchwała, która wspominane w tytule kwestie regulowała jednak zawierała także łączenie 

etatów. Uchylamy poprzednią uchwałę i tworzymy nową. Ustalamy pensum dla pedagoga 

specjalnego 20 godzin, tak jak ma zwykły pedagog, a w przedszkolu 25 godzin.  

 Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie projekt uchwały. Za 

pozytywnym zaopiniowaniem głosowało 12 Radnych. Projekt uchwały został zaopiniowany 

jednogłośnie. 

 

Do punktu 3. 

Sprawy różne. 

 Radna Adamowicz: kiedy będzie miało miejsce oficjalne przyjęcie wozu 

strażackiego 2 października czy 9 października? 

 Burmistrz: termin jeszcze do analizy, ale prawdopodobnie będzie to 9 październik.  

 Radny Hajkowski: wpłynęło do mnie jako radnego podanie od mieszkańca wsi 

Grodziszczany w sprawie zniszczenia drogi gminnej podczas przeprowadzania linii 

energetycznej do domu mieszkalnego. Z ego co mi wiadomo robiła to firma zewnętrza. 

Spróbuje zweryfikować sytuację.  

 Burmistrz: 18 września mamy dwa wydarzenia, „wciągnięcie flagi na maszt – 

który otrzymaliśmy dzięki głosowaniu mieszkańców, oraz otwarcie nowego Domu Kultury. 

Dobiega końca termomodernizacja budynków szkół w Różanymstoku i Suchodolinie. 



 Radny Jedliński: w sprawozdaniu za I półrocze które omawialiśmy ujęto mały 

procent wykonania wydatków. Proszę o wyjaśnienie. 

 Skarbnik: tak, mamy w tym półroczu małe wykonanie po stronie wydatków, nasza 

duża inwestycja jest rozłożona po różnych rozdziałach.  

 Radny Jedliński: dofinansowanie kształcenia nauczycieli. 

 Skarbnik: mamy mieć proporcjonalnie ujęte kwoty do nauczycieli, a część tych 

środków jest w budżetach szkół.  

 

Protokół sporządziła 

Marcińczyk Anna  

Przewodniczący posiedzenia 
Mateusz Adaszczyk 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarczo – Finansowej  


